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1 CDA/mw. 
Kuiper

6a CdK hr. 
Van Dijk

Versterking 
Kwaliteit 
Integriteit Lokaal 
Bestuur

- Hoeveel gemeenten hebben 
gebruik gemaakt van het 
aanbod van de provincie NH en 
hebben zich aangesloten bij het 
netwerk Meld Misdaad 
Anoniem?

- Is het bekend wat de redenen 
van gemeenten zijn om zich niet 
aan te melden?

- 40 Noord-Hollandse gemeenten hebben gebruik 
gemaakt van het aanbod en zich aangesloten. 6 
gemeenten waren al aangesloten. Per 1 januari 2020 
heeft het ministerie van Justitie en Veiligheid de 
kosten per melding overgenomen, gemeenten zullen 
dus enkel nog abonnementskosten zullen gaan 
betalen na het eerste jaar waarin de provincie deze 
kosten draagt.
- Alleen de gemeente Texel heeft besloten om niet 
mee te doen. Ondanks de beperkte kosten wisten zij 
niet of ze na het gratis pilotjaar door konden met de 
uitvoering. Ook vertelden zij dat de politie de 
meldingen wat hen betreft al goed genoeg oppakt. 

2 CDA/mw. 
Kuiper

11a Hr. Van 
der Hoek

Uitvoeringsrege-
ling MKB-
innovatiestimu-
lering Regio en 
Topsectoren 2020

Kunt u een voorbeeld geven van 
een activiteit , c.q. een te realiseren 
innovatie dat een onevenredige 
inbreuk maakt op de economische 
dimensie van duurzaamheid (artikel 
3, sub c)?

Tot op heden hebben wij geen aanvragen afgewezen 
die een onevenredige inbreuk maken op de 
economische dimensie van duurzaamheid.

3 PvdD/Ine
s Kostic

6a CdK hr. 
Van Dijk

Versterking 
Kwaliteit 
Integriteit Lokaal 
Bestuur

1. Quickscan Gemeentelijke 
Weerbaarheid moest begin 2020 
worden geëvalueerd. Wat zijn de 
resultaten en waar kunnen we die 
teruglezen?
2. De nog op te leveren 

1. In de afgelopen periode is de quickscan 
gemeentelijke weerbaarheid door middel van pilots in 
de gemeenten Hoorn, Velsen en Den Helder 
ontwikkeld. Deze quickscan is door de verschillende 
partijen, waaronder de deelnemende gemeenten, 
positief beoordeeld. Bij voldoende gemeentelijke 
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aanbevelingen uit het Verwey-
Jonker onderzoek naar 
kwetsbaarheden in de provinciale 
organisatie vormt een eerste basis 
voor het provinciaal 
weerbaarheidsbeeld. In welke 
maand kunnen we de resultaten 
van dat onderzoek ongeveer 
verwachten?
3. Beïnvloeding kan beleid en 
wetgeving verrijken, maar lobbyen 
is niet onomstreden. Er zijn ook 
reële risico's. Bijvoorbeeld dat 
mensen/groepen/bedrijven met 
een sterke positie, macht of geld de 
boventoon voeren. En dat voor de 
PS niet inzichtelijk is wie invloed 
heeft gehad. Het kan zijn dat 
bepaalde belangen een te zwaar 
stempel drukken op de 
besluitvorming. Er is niet altijd een 
gelijk of eerlijk speelveld. Ngo’s 
bijvoorbeeld kunnen wel korte, 
eenmalige mobilisatiecampagnes 
voeren, maar die verbleken vaak bij 
de enorme, langdurige 
beïnvloedingscampagnes van 

behoefte zou de provincie ook graag andere Noord-
Hollandse gemeenten van de methode willen laten 
profiteren. De gemeentelijke behoefte daartoe wordt 
gepeild. Hierin wordt opgetrokken met het RIEC 
Noord-Holland met wie de quickscan gemeentelijke 
weerbaarheid samen is ontwikkeld. 
In de Agenda Weerbaar NH die nu in wording is zal 
hier aandacht voor zijn. 
2. Met het Verwey-Jonker Instituut is een eerste basis 
gelegd voor de oplevering van een Provinciaal 
Weerbaarheidsbeeld. Het opgeleverde eerste 
concept-rapport week echter in zeer sterke mate af 
van de opdrachtbeschrijving. Er is dan ook gekozen 
voor het beëindigen van de samenwerking met 
Verwey-Jonker. Er zal dit voorjaar met de opgedane 
kennis en ervaring een verdiepende opdracht worden 
uitgezet die evenals de Quickscan gemeentelijke 
weerbaarheid verder inzoomt op de kwetsbaarheden 
binnen werkprocessen, ongewenste beïnvloeding van 
ambtenaren en bestuurders en de risico’s op het 
gebied van ondermijning en integriteit bij processen 
die de provincie zelf uitvoert of op afstand heeft 
gezet.
3. a. Het vermijden van risico’s van lobby is geen 
direct onderdeel van de Agenda Weerbaar NH. Wel is 
het mogelijk dat uit de bovengenoemde quickscan 
blijkt dat dit een risico is dat gemitigeerd dient te 

https://www.vn.nl/lobbyclubs-schaduwmacht/
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professionele lobbyisten van 
actoren met veel geld. Professionele 
lobbyisten hebben bijvoorbeeld 
meer en betere toegang tot politici, 
bestuurders en ambtenaren. Zij 
hebben daardoor een sterkere 
positie dan anderen.
a) Wordt bij weerbaarheid en 

ondermijning ook gekeken naar 
het vermijden van risico’s die 
omstreden lobby met zich 
meedraagt? Hoe wordt ervoor 
gezorgd dat alle politici 
voldoende weerwerk kunnen 
bieden aan machtige 
lobbygroepen, om zo het 
algemeen belang voor ogen te 
kunnen houden?

b) Waar liggen de grenzen van 
lobby?  Is het bijvoorbeeld 
toegestaan dat een 
belangengroep cadeautjes 
uitdeelt in de Statenzaal aan 
Staten- en commissieleden, in 
dezelfde maand dat diezelfde 
Statenleden over een voor die 
belangengroep cruciaal 

worden. Zowel de gedragscodes van de provincie, de 
werkwijze van bestuurders en ambtenaren en 
wetgeving dragen bij aan de weerbaarheid van de 
provincie tegen ongeoorloofde lobby. Zo staat in de 
gedragscode voor statenleden, duocommissieleden, 
gedeputeerden en de commissaris van de Koning 
beschreven welke geschenken zij mogen ontvangen. 
Samenvattend is het accepteren van geschenken, 
faciliteiten en diensten die de onafhankelijke positie 
van de betrokkene kunnen beïnvloeden niet 
toegestaan. Ook in onderhandelingssituaties worden 
alle geschenken en aangeboden voordelen geweigerd. 
Geschenken die niet beïnvloedend kunnen werken 
worden gemeld en zijn, indien ze zijn ontvangen uit 
hoofde van de functie van de betrokkene, eigendom 
van de provincie. Gesprekken met 
brancheverenigingen, belangenbehartigers of 
ondernemingen worden door bestuurders alleen 
gevoerd in aanwezigheid van één of meerdere 
ambtenaren. Tot slot dient de provincie zich, net als 
alle andere overheden, bepaalde publiekrechtelijke 
instellingen zoals universiteiten en scholen en 
verschillende speciale-sectorbedrijven zoals 
energiebedrijven en de NS, te houden aan de 
Aanbestedingswet, waarin Europese 
aanbestedingsrichtlijnen zijn verankerd. Overheden 
moeten zich bij een aanbestedingsprocedure aan de 
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onderwerp moeten stemmen? 
c) Welke instrumenten zet te 

provincie in om de bekende 
risico’s van lobby te 
minimaliseren en transparantie 
daarover te maximaliseren?

d) Waar kunnen we regels van de 
provincie omtrent lobby 
teruglezen? 

e) Is er of wordt er onderzoek 
gedaan naar de manier waarop 
provincie (en gemeenten) en 
het besluitvormingsproces 
worden beïnvloed door lobby 
en in hoeverre daarbij sprake is 
van eerder genoemde risico’s?

volgende uitgangspunten houden:
 Overheden moeten bedrijven 

dezelfde kansen geven op 
opdrachten. Zonder te letten op het 
land waar ze vandaan komen (dit heet 
het non-discriminatiebeginsel);

 Overheden moeten alle bedrijven die 
kans maken op naar een opdracht 
hetzelfde behandelen (dit heet het 
gelijkheidsbeginsel);

 Overheden moeten duidelijke 
informatie aan ondernemers geven 
over de aanbesteding (dit heet het 
transparantiebeginsel);

 Overheden moeten eisen stellen die 
in verhouding staan tot de opdracht 
en de grootte daarvan (dit heet het 
proportionaliteitsbeginsel).
Dientengevolge kunnen opdrachten 
niet zomaar worden gegund aan de 
krachtigst lobbyende partij. 

3.b Zie het antwoord onder a). 
Aanvullend: de provincie zet zelf ook lobbyisten in om 
provinciale belangen te behartigen op Rijksniveau of 
op Europees niveau. Van de commissaris van de 
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Koning wordt conform zijn functieprofiel ook 
verwacht dat hij in Den Haag en Brussel lobbyt 
teneinde provinciale belangen te behartigen. Lobby is 
een legitiem en geëigend instrument dat ook zonder 
geschenken relevantie heeft en dat op eerlijke en 
transparante wijze kan worden toegepast.
3.c Zie het antwoord onder a).
3.d Zie het antwoord onder a).
3.e Een dergelijk onderzoek is niet uitgevoerd en staat 
niet op de planning.

4 PvdD/Ine
s Kostic

11a Hr. Van 
der Hoek

Uitvoeringsrege-
ling MKB-
innovatiestimu-
lering Regio en 
Topsectoren 2020

a) Agendapunt 11a bevat een brief 
van GS aan PS over MIT-regeling. 
Daarin wordt genoemd 
“economische, ecologische en 
sociale dimensie van 
duurzaamheid”. Wat houden die 
dimensies concreet in? Kunt u een 
aantal voorbeelden noemen? Hoort 
dierenwelzijn hier ook bij (net zoals 
bij voorwaarden voor 
evenementensponsoring)? 
b) In de tekst van het besluit van GS 
over MIT-regeling staat: “de 
uitvoering van de activiteit 
waarvoor subsidie wordt verleend 
en de daarmee beoogde, te 
realiseren innovatie mogen geen 

A; Bij de MIT-regeling hanteren wij de definitie van 
duurzame ontwikkeling van de VN-commissie 
Brundlandt uit 1987 zoals deze is opgenomen in de 
Uitvoeringsagenda Economie 2016-2019: “een 
duurzame ontwikkeling is een ontwikkeling die 
aansluit op de behoeften van het heden zonder het 
vermogen van toekomstige generaties om in hun 
eigen behoeften te voorzien in gevaar te brengen.” 
Duurzame ontwikkeling gaat dan om de juiste balans 
tussen people (het sociale kapitaal), planet (het 
ecologische kaptiaal) en profit (het economische 
kapitaal).

B; Bij de beoordeling van aanvragen hanteren wij de 
Brundtland definitie voor duurzame ontwikkeling. 
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onevenredige inbreuk maken op de 
economische, ecologische of sociale 
dimensie van duurzaamheid.”
Wat houdt “geen onevenredige 
inbreuk” precies in? Wat is 
onevenredig?  Wie bepaalt dat?
c) Op welke manieren kunnen PS – 
in theorie- scherpere kaders stellen 
voor deze subsidieverstrekking, om 
duurzaamheid beter te 
waarborgen?

C;  Bij de MIT-regeling worden subsidies verstrekt op 
basis van een uitvoeringsregeling die voor de 
verschillende provincies zoveel mogelijk gelijk is. Een 
afwijking hierop kan resulteren in dat de 
cofinanciering van het ministerie van Economische 
Zaken en Klimaat wordt stopgezet.

5 PvdD/Ine
s Kostic

11g Hr. Van 
der Hoek

Brief GS aan PS inz. 
Uitvoeringsoveree
nkomst, 
samenwerkingskad
er Europa 
Randstadprovincie
s en Vooruitblik 
2020 Europa

5. Onder agendapunt 11g gaan GS 
o.a. akkoord gaan met de 
Randstadbijdrage voor 2020 en 
2021 én de bijdrage voor het Huis 
van de Nederlandse Provincies 
(HNP). Verder wordt gewezen op de 
Vooruitblik 2020 Europa van de 
Randstadprovincies, de 
uitvoeringsovereenkomst en het 
samenwerkingskader. 

a) Op welke manier hebben PS 
precies invloed gehad een stuk als 
Vooruitblik 2020 Europa en de 
bijdrage voor HNP? 
b) Hoe kunnen PS – in theorie- 

A; De Vooruitblik is een beschrijving van de plannen 
van de Europese Commissie voor 2020 (en daarna), 
overigens daterend van voor de uitbraak van de 
coronacrisis. Daarop hebben PS noch GS invloed 
gehad. Voor zover activiteiten in Randstadverband 
worden beschreven, zijn die gebaseerd op de 
bestaande Europastrategieën van de 
Randstadsamenwerking en de Randstadprovincies. 
Beleidsstukken als de Europastrategie Noord-Holland 
worden door PS vastgesteld. Op die manier bepalen 
PS de kaders. Recent is aan de Commissie EFB een 
procesvoorstel gedaan voor de ontwikkeling van de 
nieuwe Europastrategie.  
De financiële bijdragen aan het Huis van de 
Nederlandse Provincies en de Randstadsamenwerking 
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eventueel nog aanpassingen 
doorgeven? 
c) Onze gedeputeerde gaat over 
dossiers die de komende tijd 
cruciaal zullen zijn in aanpak van 
o.a. natuur- , klimaat- en 
milieucrisis: Land- en tuinbouw, 
Platteland & Natuur, Klimaat, 
Voedsel, Visserij. Kan de commissie 
vaker worden geïnformeerd, actief 
betrokken en om input gevraagd 
over ons inzet op die dossiers de 
komende periode? 
d) Op pagina 4 van de Vooruitblik 
2020 staat: “Het is in feite een 
nieuwe omvattende Europese 
groeistrategie die deze Commissie 
voor de komende vijf jaar inzet.” 
Wat wordt hier precies bedoeld met 
“groei”? Is dat waar onze provincie 
ook achter staan? Gaat onze 
provincie in dit kader uit van het 
streven naar oneindige 
“economische groei”?
e) Op pagina 6 staat “In 2018-2019 
is al actief meegedacht vanuit de 
Randstadprovincies over het advies 

zijn geregeld bij de begroting 2020.

B; Voorstellen om het Europees beleid te beïnvloeden 
kunnen PS inbrengen via de Europastrategie van de 
provincie Noord-Holland die op dit moment in 
voorbereiding is. 
De bijdrage aan het HNP kan niet meer worden 
aangepast. Die is gebaseerd op een besluit van het 
HNP Bestuur genomen in 2019 om de kosten van het 
HNP (gebouwhuur e.d. en de salarissen van drie 
medewerkers van de Vereniging Zonder 
Winstoogmerk “Huis van de Nederlandse Provincies” 
zijnde het samenwerkingsverband onder Belgisch 
recht van de twaalf provincies en het IPO) gelijkelijk 
over dertien partijen (twaalf provincies + het IPO) te 
verdelen, waarmee wij in de begroting 2020 rekening 
hebben gehouden.

C; Als PS vaker geïnformeerd willen worden, kan in 
overleg met griffie worden verzocht om de 
desbetreffende bestuurders voor een 
Commissievergadering uit te nodigen.

D; Het is vrij gebruikelijk dat een nieuw aantredende 
Europese Commissie komt met een integrale strategie 
voor haar mandaatperiode. Wij brengen de 
Lissabonstrategie en de Europa 2020 strategie in 
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van het Europees Comité van de 
Regio’s.” Hoe waren PS toen precies 
daarbij betrokken? 
f) Op p. 10 staat: ”Daarnaast is er 
een sterke verbinding met de 
Nationale Strategische Plannen 
(NSP) die momenteel geschreven 
worden als onderdeel van het 
nieuwe gemeenschappelijk 
landbouwbeleid (GLB). Binnen 
Nederland zijn de provincies hier 
actief bij betrokken. [..] De van 
boer-tot-bord strategie is relevant 
voor de provincies, zeker gezien de 
link met het NSP. Het onderwerp zal 
behandeld worden in de NAT-
commissie van het Comité van de 
Regio’s. Gedeputeerde Jack van der 
Hoek is hier vanuit de provincie 
Noord-Holland lid. In 2020 zullen wij 
onze bijdrage leveren aan de in te 
nemen positie van het Comité van 
de Regio’s.”

Hoe worden de commissies en PS 
actief betrokken bij de formulering 
van deze provinciale bijdrage? Ook 

herinnering. De Commissie Von der Leijen komt nu 
met een Green Deal die beoogt economische groei in 
balans te laten zijn met het terugdringen van de 
gevolgen van klimaatverandering. Dit is ook wat wij 
als provincie nastreven en in dat kader wordt dus ook 
niet gestreefd naar oneindige economische groei.

E; De inbreng op adviezen van het Comité van de 
Regio’s gebeurt op basis van bestaande 
beleidsdocumenten van de Randstadprovincies, zoals 
die door de Provinciale Staten van die vier provincies 
zijn vastgesteld.

F; Provinciale Staten worden betrokken bij de 
opstelling van de Europastrategie van de provincie 
Noord-Holland en bij de opstelling van 
beleidsdocumenten, zoals economisch en 
natuurbeleid, die mede input geven voor die 
Europastrategie.
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wat betreft bijvoorbeeld het dossier 
biodiversiteit? 

g) Hoe wordt bij communicatie 
richting Europa gewaarborgd dat de 
provinciale inzet en ambities op één 
dossier (zoals economie) niet ten 
koste gaat van andere provinciale 
ambities (zoals gezonde 
leefomgeving en biodiversiteit)?

G; Zie het antwoord op de vorige vraag.

6 PvdD/Ine
s Kostic

11b Hr. Van 
der Hoek

Vaststellen 
Regionale Smart 
Specialisation 
Strategie voor 
innovatie voor 
West Nederland

Agendapunt 11b gaat over RIS3. 

a) RIS3 lijkt al in januari te zijn 
vastgesteld. Waarom staat het nu 
pas op de agenda van de 
commissie?
b) Op pagina 4 van brief van GS aan 
PS wordt “blue growth” als een 
ambitie genoemd? Wat wordt daar 
precies onder verstaan? Is hier 
oneindige groei het uitgangspunt?
c) Op welke manier hebben PS 
precies invloed gehad op het RIS3 
stuk? En hoe kunnen PS – in 
theorie- eventueel nog 
aanpassingen doorgeven? 
d) In het RIS3 stuk staat: “Innovatie 

A; Eind januari hebben de  is de RIS3 door de 
bestuurders van Kansen voor West (KVW) vastgesteld 
om te worden voorgelegd aan de colleges van de 
verschillende partners van KVW. Begin maart hebben 
de colleges   
Eind januari is door de bestuurders van Kansen voor 
West de RIS3 vastgesteld, inclusief het verzoek om 
nog een aantal aanpassingen te doen. Na verwerking 
van deze aanpassingen is de RIS3 ter vaststelling aan 
de colleges van alle partners gestuurd. 3 maart is de 
RIS3 door GS vastgesteld en aan PS gestuurd

B; Met ‘Blue Growth’  bedoelen wij het ontwikkelen 
van nieuwe duurzame activiteiten op zee. 
Voorbeelden zijn het winnen en opslaan van 
hernieuwbare energie en aquafarming / maricultuur.
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is altijd een middel, nooit een doel 
op zich. Innovatie in het MKB wordt 
gezien als een strategie voor groei.”  
Wat wordt hier precies onder groei 
verstaan en hoe wordt die concreet 
gemeten? Is de ambitie oneindige 
economische groei? 

e) Ook in het RIS3 stuk staat, onder 
SWOT-analyse: “Economische groei 
van regio blijft achter in vergelijking 
met concurrerende EU regio’s.  
Beperkt aanbod van gekwalificeerd 
personeel zet rem op economische 
groei.” Waarom wordt het 
achterblijven van economische 
groei vergeleken met 
“concurrerende EU regio’s” als 
problematisch gezien? Is 
economische groei een doel op zich 
volgens de provincie? 
f) Is in de provincie ook de 
mogelijkheid onderzocht om een 
gezonde samenleving te 
bewerkstelligen, zonder het 
uitgangspunt van (oneindige) 
economische groei?

C; Als uitgangspunt voor de RIS3 is gebruik gemaakt 
van door PS vastgestelde documenten. Denk hierbij 
aan het Coalitieakkoord 2019-2023, de 
Omgevingsvisie 2050 en beleidsnota’s zoals de 
Economische agenda. De kaders zijn dus vooraf door 
PS vastgesteld.

D; Met groei wordt in dit kader bedoeld: meer 
werkgelegenheid en meer geïnvesteerd kapitaal. De 
Europese Commissie stelt vooraf vast aan welke 
indicatoren een project moet voldoen om voor EFRO 
in aanmerking te komen.  Dit wordt gemonitord en is 
zichtbaar in het jaarverslag. Nergens in de RIS3 staat 
geschreven dat wordt gestreefd naar oneindige 
economische groei.

E; EFRO is een Europees Fonds voor Regionale 
Ontwikkeling en richt zich met name op het 
versterken van de regionale economie. Om aanspraak 
te maken op subsidies uit dit Europese fonds verlangt 
de Europese Commissie een SWOT waarin de regio, in 
dit geval West-Nederland, vergeleken wordt met 
andere concurrerende Europese regio’s. 
Het economisch beleid van de provincie is door PS 
vastgesteld in het coalitieakkoord en in de 
economische agenda. PS bepalen dus zelf of 
economische groei een doel op zich is volgens de 
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provincie.

F; Dit is een politieke vraag. Nergens in de 
beleidsstukken van de provincie staat geschreven dat 
de provincie Noord-Holland oneindige economische 
groei als uitgangspunt heeft.

7 D66/mw. 
Strens en 
Kapitein

6a CdK hr. 
Van Dijk

Versterking 
Kwaliteit 
Integriteit Lokaal 
Bestuur

1. Omdat deze rapportage al 
van december 2019 is graag meer 
informatie over beschikbaarheid 
van vervolgrapportages:
a. Is de evaluatie van de 3 
pilots Quickscan gemeentelijke 
weerbaarheid al beschikbaar?
b. Is het Verwey-Jonker 
onderzoek naar kwetsbaarheden in 
de provinciale organisatie al 
beschikbaar? (zie besluit GS 3 dec 
2019)
2. Is de genoemde vooruitblik 
2020 met provinciale activiteiten al 
beschikbaar? Heeft het college al 
een voorkeur voor een aantal van 
de 8 genoemde mogelijke 
activiteiten op dit terrein? Wanneer 
komt hiervoor een voorstel met 
budgetaanvraag?
3. Hoe moeten we deze 

1. a In de Agenda Weerbaar NH die nu in wording is, 
zal hier aandacht voor zijn. 
In de afgelopen periode is de quickscan gemeentelijke 
weerbaarheid door middel van pilots in de gemeenten 
Hoorn, Velsen en Den Helder ontwikkeld. Deze 
quickscan is door de verschillende partijen waaronder 
de deelnemende gemeenten positief beoordeeld. Bij 
voldoende gemeentelijke behoefte zou de provincie 
ook graag andere Noord-Hollandse gemeenten van de 
methode willen laten profiteren. De gemeentelijke 
behoefte daartoe wordt gepeild. Hierin wordt 
opgetrokken met het RIEC Noord-Holland met wie de 
quickscan gemeentelijke weerbaarheid samen is 
ontwikkeld.

b. Met het Verwey-Jonker Instituut is een eerste basis 
gelegd voor de oplevering van een Provinciaal 
Weerbaarheidsbeeld. Het opgeleverde eerste 
concept-rapport week echter in zeer sterke mate af 
van de opdrachtbeschrijving. Er is dan ook gekozen 
voor het beëindigen van de samenwerking met 
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activiteiten zien in het licht van de 
kerntaken van de Provincie? Is dit 
de portefeuille van de CdK als 
Rijksheer of als voorzitter van PS? 
Welke taken liggen op dit gebied bij 
Provinciale Staten?

Verwey-Jonker. Er zal dit voorjaar met de opgedane 
kennis en ervaring een verdiepende opdracht worden 
uitgezet die evenals de quickscan gemeentelijke 
weerbaarheid verder inzoomt op de kwetsbaarheden 
binnen werkprocessen, ongewenste beïnvloeding van 
ambtenaren en bestuurders en de risico’s op het 
gebied van ondermijning en integriteit bij processen 
die de provincie zelf uitvoert of op afstand heeft 
gezet.

2. Het college werkt aan een Agenda Weerbaar NH. In 
deze Agenda zal de ambitie uit het coalitieakkoord 
inzake ondermijning worden uitgewerkt. De inzichten 
en verworvenheden uit het afgeronde project zullen 
meegenomen worden in deze Agenda. Zoals ook in de 
strategische agenda is opgenomen die de Staten 
eerder deze maand ontvingen zal de concept-Agenda 
Weerbaar NH dit voorjaar met de commissie kunnen 
worden besproken. 

3. De Agenda in wording zal activiteiten bevatten die 
zien op zowel de kerntaken van de provincie alsook de 
portefeuille van de cdK. Zo zal de agenda aandacht 
hebben voor de versterking van de eigen provinciale 
weerbaarheid. Dat raakt ook aan de Staten. Daarnaast 
ligt het in de bedoeling om te kijken naar het 
provinciale takenveld en in hoeverre het 
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ondermijningsvraagstuk daarin meegenomen kan 
worden. Daarbij kan bijvoorbeeld gedacht worden aan 
het provinciale beleid met betrekking tot 
bedrijventerreinen. Ondersteuning van gemeenten, 
onder meer via de inzet van Bibob heeft ook de 
aandacht.   

8 D66/mw. 
Strens en 
Kapitein

8a Mw. Pels Voordracht 
Financieringstatuu
t 2020

1. Dit is volgens het college 
een beperkte actualisatie. Hoe vaak 
wordt dit statuut over het algemeen 
herzien? Wat is daarvoor de 
aanleiding?
2. Wat zijn de wijzigingen 
t.o.v. de vorige versie? Kunt u 
aangeven welke artikelen gewijzigd 
zijn en waarom.
3. In par. 3.4.3 wordt vermeld 
dat schatkistbankieren verplicht is, 
“met uitzondering van het uitzetten 
van (tijdelijk) overtollige middelen 
in de vorm van leningen bij andere 
decentrale overheden, voor zover 
de provincie geen toezichthouder 
is.” Wat is ons beleid met 
betrekking tot deze uitzondering? 
Wanneer gaan we dit doen?

1. Dit is volgens het college een beperkte 
actualisatie. Hoe vaak wordt dit statuut over het 
algemeen herzien? Wat is daarvoor de 
aanleiding?

Aanleiding voor de actualisatie van het 
Financieringstatuut is de actualisatie van de 
Financiële verordening in 2019 (PS-16 december 
2019). Hierdoor waren de artikelverwijzingen in 
het Financieringstatuut niet meer correct. 

Gebruikelijk wordt het Financieringstatuut herzien 
naar aanleiding van wijzingen in wet- en 
regelgeving. De laatste actualisatie was in 2014 
naar aanleiding van het verplicht 
schatkistbankieren. 

2. Wat zijn de wijzigingen t.o.v. de vorige versie? 
Kunt u aangeven welke artikelen gewijzigd zijn 
en waarom.

In de inleiding is de eerdere verwijzing naar de 
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oude Financiële verordening geactualiseerd. De 
uitgebreide toelichting over verplicht 
schatkistbankieren is komen te vervallen 
aangezien de regelgeving omtrent reeds meerdere 
jaren van toepassing is. 

In het begrippenkader (artikel 2) zijn de begrippen 
financiering en treasury m.b.t. beleid en beheer 
steeds samen benoemd. In het oude 
financieringstatuut werd dit niet strikt eenduidig 
gehanteerd. 

Artikel 3.4.3 – Schatkistbankieren is toegevoegd. 
In de wijziging van het Financieringstatuut in 2014 
was dit niet expliciet in een artikel beschreven. 
Het kader omtrent schatkistbankieren is nu op 
een eenduidige wijze beschreven in dit artikel. 

In artikel 4 – Organisatorisch kader zijn de 
bepalingen m.b.t. de taken en 
verantwoordelijkheden van GS en PS, de 
informatievoorziening, de administratieve 
organisatie en control in overeenstemming 
gebracht met de bepalingen zoals opgenomen in 
de Financiële verordening 2019. De 
artikelverwijzingen zijn komen te vervallen zodat 
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een tussentijdse herziening van artikelen in de 
Financiële verordening niet meteen leidt tot een 
herziening van het Financieringstatuut. 

3. In par. 3.4.3 wordt vermeld dat 
schatkistbankieren verplicht is, “met 
uitzondering van het uitzetten van (tijdelijk) 
overtollige middelen in de vorm van leningen bij 
andere decentrale overheden, voor zover de 
provincie geen toezichthouder is.” Wat is ons 
beleid met betrekking tot deze uitzondering? 
Wanneer gaan we dit doen?

De provincie Noord-Holland maakt op dit moment 
geen gebruik van de uitzondering van het 
uitzetten van (tijdelijk) overtollige middelen in de 
vorm van leningen bij andere decentrale 
overheden, voor zover de provincie geen 
toezichthouder is. Op basis van onderstaande 
overwegingen in het kader van een prudent 
beheer van de financieringsmiddelen is er op dit 
moment geen aanleiding om tijdelijk overtollige 
middelen in de vorm van leningen bij andere 
decentrale overheden uit te zetten.

 Op basis van de actuele provinciale 
liquiditeitsprognose heeft de provincie 
Noord-Hollland binnen een periode van 4 



Technische vragen cie  EFB  20-4-2020

nr Partij en 
indiener

Punt Gedepute
erde

Onderwerp Vraag Antwoord

à 6 jaar nog overtollige middelen ter 
beschikking. Daarna ontstaat een 
financieringstekort en is er de behoefte 
om middelen te lenen. Dit betekent dat de 
provincie op dit moment geen middelen 
ter beschikking heeft voor langdurige 
uitzettingen van middelen ; 

 Het wel langdurig uitzetten van de 
beschikbare overtollige middelen en deze 
lening na verloop van 4 à 5 jaar verkopen, 
heeft een speculatief karakter wat niet 
passend is binnen het prudent 
financieringsbeleid ;

 Het uitzetten van overtollige middelen in 
de vorm van leningen brengt extra 
administratieve en beheerlasten met zich 
mee. Enerzijds is de provinciale 
treasuryfunctie daar niet op ingericht, 
anderzijds is het te behalen rendement op 
dit moment te beperkt om de extra 
administratieve en beheerlasten te 
verantwoorden.
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